

စာရင်းသွင်းပြီး ဆန္ဒမဲပေးဖို့ပြင်ဆင်ပါ



**ELECTORAL
COMMISSION**
TE KAITIAKI TAKE KŌWHIRI

ဘာကြောင့် ဆန္ဒမဲပေးဖို့ စာရင်းသွင်းရတာလဲ။

ဆန္ဒမဲပေးရန်စာရင်းသွင်းပါက အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများ၊ ဒေသန္တရ ရွေးကောက်ပွဲများနှင့် ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲများတွင် သင့်ဆန္ဒကို ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲများသည် သင်အလေးထားသည့် အရေးကိစ္စများ၌ သင့်ကို ကိုယ်စားပြုမည့်သူကို ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်နိုင်စေသည့် အခွင့်အလမ်းဖြစ်သည်။

စာရင်းသွင်းပြီး ဆန္ဒမဲပေးခြင်းဖြင့် သင်၏ဆန္ဒသဘောထားကို သေချာပေါက် ကြားသိနိုင်ရန် ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။



ဆန္ဒမဲပေးဖို့ မည်သူတွေစာရင်းသွင်းနိုင်ပါသလဲ။

အောက်ပါအချက်များနှင့်ကိုက်ညီလျှင် သင်စာရင်းသွင်းနိုင်ပါမည်။

- အသက် 18 နှစ် သို့မဟုတ် ၎င်းနှင့်အထက်၊
- နယူးဇီလန်နိုင်ငံသား သို့မဟုတ် နယူးဇီလန်နိုင်ငံတွင် အမြဲတမ်းနေထိုင်သူ၊
- သင့်ဘဝတွင် တစ်နှစ်ထက်ပို၍ နယူးဇီလန်တွင် ဆက်တိုက်နေထိုင်ခဲ့လျှင်။

သင်သည် ဩစတြေးလျလူမျိုး၊ ကွတ်စ်ကျွန်းစု မော်ရီလူမျိုး၊ နယူးဂီယန် သို့မဟုတ် တိုရိုလူမျိုးဖြစ်ပြီး 12 လကြာအောင် နယူးဇီလန်တွင် ဆက်တိုက်နေထိုင်ပြီးပါက စာရင်းသွင်းနိုင်ပါသည်။

သင်သည် နိုင်ငံရပ်ခြားတွင် နေထိုင်ပြီး

- နယူးဇီလန်နိုင်ငံသားဖြစ်ကာ လွန်ခဲ့သည့်သုံးနှစ်အတွင်း နယူးဇီလန်တွင် နေထိုင်ခဲ့ပါက သို့မဟုတ်
- လွန်ခဲ့သည့် ဆယ့်နှစ်လအတွင်း နယူးဇီလန်တွင်နေထိုင်ခဲ့သည့် နယူးဇီလန်တွင် အမြဲတမ်းနေထိုင်သူဖြစ်ပါက ဆန္ဒမဲပေးရန် စာရင်းသွင်းနိုင်ပါသည်။

အသက် 17 နှစ်ပြည့်သည်နှင့် စာရင်းသွင်းနိုင်ပါသည်။ အသက် 18 နှစ်ပြည့်သည်နှင့် သင့်အား အလိုအလျောက်စာရင်းသွင်းပြီးသားဖြစ်ပြီး ဆန္ဒမဲပေးရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေမည်ဖြစ်ပါသည်။



ဘယ်လို စာရင်းသွင်းရမလဲ။

စာရင်းသွင်းရန် သို့မဟုတ် သင်၏အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပြင်ဆင်မွမ်းမံရန် လွယ်ကူပါသည်။ သင်သည်-

- အွန်လိုင်း၌စာရင်းသွင်းရန်အတွက် **vote.nz** သို့ သွားရောက်ပြီး နယူးဇီလန်ယာဉ်မောင်းလိုင်းစင်၊ နယူးဇီလန်ပတ်စ်ပို့ သို့မဟုတ် RealMe ဖြင့် မှန်ကန်ကြောင်းအတည်ပြုထားသည့် သက်သေခံအထောက်အထားတို့ကို အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

- **0800 36 76 56** သို့ အခမဲ့ခေါ်ဆိုပြီး သင့်ထံ ဖောင်ပေးပို့ရန် တောင်းဆိုနိုင်ပါသည်။

သင်စာရင်းသွင်းပြီးဖြစ်ပါက၊ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် သင့်အမည်ပါဝင်ပါလိမ့်မည်။ ဆန္ဒမဲပေးရန် သင့်အမည်သည် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် ပါဝင်ရပါမည်။

သင် အိမ်ပြောင်းရွှေ့သည့်အခါတိုင်း သင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပြင်ဆင်မွမ်းမံရန် လိုအပ်ပါသည်။



စာရင်းသွင်းရန် အကူအညီလိုပါသလား။

သင်၏စာရင်းသွင်းဖောင်အား ကူညီဖြည့်စွက်ပေးရန် သို့မဟုတ် သင့်ကိုယ်စား သင့်ဖောင်ကိုဖြည့်စွက်ပေးရန် သူငယ်ချင်း သို့မဟုတ် မိသားစုဝင်ကဲ့သို့သော သင်သိရှိသူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကို အကူအညီတောင်းနိုင်ပါသည်။ သို့မဟုတ် သင်၏ဒေသဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်များ၏ မှတ်ပုံတင်အရာရှိကို အကူအညီတောင်းနိုင်ပါသည်။ ဖောင်တွင်လက်မှတ်ထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။

ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ချို့ယွင်းမှုကြောင့် စာရင်းသွင်းဖောင်တွင် မဖြည့်စွက်နိုင်၊ လက်မှတ်မထိုးနိုင်သူ တစ်စုံတစ်ယောက်ကို သိရှိပါက သင်ကူညီပေးနိုင်ပါသည်။

မဲပေးနိုင်စေရန် တစ်စုံတစ်ဦးအား ကူညီစာရင်းသွင်းပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပိုမိုသိရှိနိုင်စေရန်အတွက် **vote.nz** သို့ သွားရောက်ပါ။



မော်ရီလူမျိုးဖြစ်ပါက ဆန္ဒမဲပေးရန် စာရင်းသွင်းခြင်း

သင်သည် မော်ရီလူမျိုးနွယ်ဖြစ်ပြီး ပထမဆုံးအကြိမ် စာရင်းသွင်းခြင်းဖြစ်ပါက အရေးကြီးသည့်ရွေးချယ်မှုတစ်ခုပြုလုပ်ရ မည်ဖြစ်သည်။ သင်သည် အထွေထွေမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း သို့မဟုတ် မော်ရီလူမျိုး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတို့အနက် မည်သည့်မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း၌ပါဝင် လိုသည်ကို ဆုံးဖြတ်ရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

သင့်ရွေးချယ်မှုသည် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မည်သည့်မဲဆန္ဒနယ်၌ သင် မဲပေးနိုင်မည်ဟူသည့်အချက်အပေါ် သက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်သည်။

အထွေထွေမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင်ပါဝင်ရန် ရွေးချယ်ပါက အထွေထွေမဲဆန္ဒနယ်ရှိ ရွေးကောက်ခံကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအား မဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မော်ရီလူမျိုး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင်ပါဝင်ရန် ရွေးချယ်ပါက မော်ရီဒေသ မဲဆန္ဒနယ်ရှိ ရွေးကောက်ခံ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအား မဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မည်သည့်မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ၌ပါဝင်သည်ဖြစ်စေ တူညီသော နိုင်ငံရေးပါတီများစာရင်းအတွက် မဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သင်ရွေးချယ်သည့်စာရင်းသည် ပြည်တွင်းရွေးကောက်ပွဲများတွင် သင်ဆန္ဒမဲပေးရမည့်နည်းလမ်းအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိပါသည်။ သင်သည် မော်ရီလူမျိုး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင်ပါနေပြီး သင့်ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်တွင် မော်ရီ နယ်မြေ သို့မဟုတ် မဲဆန္ဒနယ်ရှိပါက၊ မော်ရီ နယ်မြေတွင်ပါဝင်သည့် ရွေးကောက်ခံကိုယ်စားလှယ်အား ဆန္ဒမဲပေးရပါမည်။

မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း (မော်ရီလူမျိုး သို့မဟုတ် အထွေထွေ) ကို ရွေးချယ်ပြီးနောက် စိတ်ပြောင်းသွားပါက 5 နှစ်တစ်ကြိမ်ကျင်းပသော မော်ရီလူမျိုးများအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ရွေးချယ်ခွင့်ပေးစဉ်အတွင်း မဲဆန္ဒနယ်ကို ပြောင်းနိုင်ပါသည်။



သင့်တစ်ကိုယ်ရေ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြနေပါသလား။

သင့်တစ်ကိုယ်ရေ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး သို့မဟုတ် သင့်မိသားစု၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြနေပါက ထုတ်ဖော်ကြေညာခြင်းမပြုသော လျှို့ဝှက်မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း၌ ထည့်သွင်းပေးရန် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သင်၏စာရင်းသွင်းခြင်းဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို လုံခြုံစွာထားရှိပြီး ၎င်းတို့အား မည်သူ့ကိုမျှ ပေးမည်မဟုတ်ပါ။

သင့်ဒေသဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်များ၏မှတ်ပုံတင်အရာရှိနှင့် ဆွေးနွေးပြောဆိုပါ။ နောက်ထပ်အချက်အလက်များနှင့် လျှောက်လွှာဖောင်အတွက် **vote.nz** တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ သို့မဟုတ် 0800 36 76 56 သို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုပါ။



အချက်အလက် ပိုမိုလိုအပ်ပါသလား။

မဲပေးခြင်းနှင့် စာရင်းသွင်းခြင်းဆိုင်ရာ အခြားသတင်းအချက်အလက်များအတွက်

- **vote.nz** သို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။
- **facebook.com/VoteNZ** ကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

စာရင်းသွင်းခြင်းနှင့် မဲပေးခြင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို **vote.nz** တွင် ဘာသာစကားပေါင်း 27 မျိုးဖြင့် ရရှိနိုင်ပါသည်။

